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F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  g e n n e m f ø r e l s e  a f  e n  a r b e j d s m i l j ø r e f o r m .  

Fremsat den 26. februar af Erling Dinesen, N ormann Andersen, Auken, 
Søren B. Jørgensen; Inge Fischer Møller, Otto Mørch og Bertel Pedersen. 

Folketinget opfordrer regeringen til sna- 
rest at fremsætte lovforslag om en arbejds- 
miljøreform på grundlag af det af arbejds- 

rådet i september 1973 til arbejdsministeriet 
fremsendte lovudkast. 

Bemærkninger  til forslaget. 

Baggrunden for forslaget er bl.a. arbejdsministe- 
rens svar til arbejdsmarkedsudvalget af 7. februar 
1974 på et spørgsmål om, hvornår forslaget til en 
arbejdsmiljøreform ville blive fremsat for folketin- 
get. Arbejdsministeren oplyser i dette svar, at han 
ikke kan fastsætte nogen endelig termin for fremsæt- 
telse af lovforslag. Dette svar er absolut ikke til- 
fredsstillende. 

Allerede i den tidligere statsministers åbningstale 
den 2. oktober 1973 blev følgende synspunkter frem- 
hævet: 
홢Sikkerhed og sundhed på arbejdspladserne og 

en menneskeliggørelse af arbejdsmiljøet i videste 
forstand er et af de mest centrale og påtrængende 
problemer. Regeringen satte straks ved sin tiltræ- 
delse et arbejde i gang på dette område. En første 
rapport om arbejdsmiljøet er netop blevet færdig. 
Det er hensigten både at sætte ind over for akutte 
problemer og at tilvejebringe en nyvurdering af mål 
og midler for den langsigtede indsats. 

ArbejdstilsYl1.et må styrkes og løbende sikres for- 
nøden ekspertviden. Arbejdspladsernes folk må 
inddrages direkte i sikkerhedsarbejdet. Viden om 
farekilderne og hensynet til sikkerhed og sundhed 
må indgå som et naturligt led i de daglige arbejds- 
processer." 

Det blev samtidig tilkendegivet, at en omfattende 
reform af arbejdsmiljølovgivningen var under for- 
beredelse, og den tidligere regerings hensigt var at 
fremsætte lovforslag inden jul 1973. 

Dette blev forhindret af valgsituationen, men der 
er nu forløbet så lang tid siden den ny regerings til- 
træden, at forslaget kunne have været fremsat og 
behandlet i tinget. 

Vi mener, det er afgørende vigtigt at få lovforsla- 
get frem så hurtigt som muligt. Derfor har vi frem- 
sat dette forslag. 


